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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvorfor udgiften til sygedagpengeforsikringer i en enkelt-

mandsvirksomhed skal indberettes manuelt af ejeren selv eller dennes revisor for at kunne 

opnå et ligningsmæssigt fradrag, modsat virksomheder drevet i selskabsform, der bogfø-

rer udgifterne til sociale ordninger, herunder sygedagpengeforsikringer, i virksomhedens 

regnskab? Ministeren bedes tillige svare på, om ministeren vil ligestille enkeltmandsvirk-

somheder med virksomheder drevet i selskabsform, så udgiften til sygedagpengeforsikrin-

ger i begge tilfælde bogføres i regnskabet. 

 

Svar 

Selvstændigt erhvervsdrivende og medarbejdende ægtefæller har mulighed for at få fra-

drag for præmiebetalinger til syge- og arbejdsskadeforsikringer til sikring af dem selv, jf. 

ligningslovens § 13 A. Udgifterne behandles som et ligningsmæssigt fradrag, da der ikke 

er tale om en driftsomkostning, der fradrages ved opgørelsen af virksomhedens skatte-

pligtige resultat. Virksomheder drevet i selskabsform har adgang til at fradrage sådanne 

udgifter til ansatte efter statsskattelovens § 6.  

 

Den selvstændigt erhvervsdrivende skal selv oplyse om udgifterne til forsikringerne til 

Skattestyrelsen. For at kunne automatisere oplysningerne om præmiebetalingerne for 

selvstændigt erhvervsdrivende vil det kræve en hjemmel, der indfører indberetningspligt. 

En sådan ændring vil dertil kræve tilpasning af flere it-systemer i Skatteforvaltningen, her-

under årsopgørelsen, samt systemtilpasninger hos forsikringsselskaber og Udbetaling 

Danmark.  

 

Det bemærkes, at der generelt er et stort pres på Skatteforvaltningens it-udviklingskapaci-

tet som følge af implementering af en række større it-udviklingsprojekter samt implemen-

tering af national- og EU-lovgivning. Systemtilpasninger skal derfor prioriteres sammen 

med andre højt prioriterede it-udviklingsopgaver i Skatteforvaltningen. 

 

Jeg kan derudover henvise til besvarelsen af BEU alm. del - spm. 345 (2. samling 2023-

24) samt oplyse om, at der fortsat ikke er overvejelser om at foretage en sådan lovæn-

dring.  
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